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 PROTOKÓŁ nr VIII/19 

sesji Rady Powiatu w Gryfinie 

w dniu 29 maja 2019 r. 

 

VIII sesja Rady Powiatu w Gryfinie odbyła się w dniu 29 maja 2019 r. o godz. 14.00 w sali 

obrad Starostwa Powiatowego w Gryfinie przy ul. Sprzymierzonych 4. Posiedzenie otworzył 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski i stwierdził, że zgodnie z listą 

obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 17 Radnych, co wobec ustawowego składu 

Rady wynoszącego 21 osób stanowiło quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

decyzji (lista obecności radnych - zał. nr 1). Ponadto w posiedzeniu wzięli udział zaproszeni 

goście (zał. nr 2). 

 

I. Sprawy regulaminowe: 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski powitał zebranych gości,  

przedstawicieli służb mundurowych, kierowników jednostek organizacyjnych Powiatu, 

pracowników Starostwa Powiatowego w Gryfinie, przedstawicieli lokalnych mediów, Zarząd 

Powiatu oraz Radę Powiatu. Na protokolantów powołał Barbarę Stachoń i Magdalenę 

Romankiewicz. 

 

Następnie Przewodniczący zapytał Radnych, czy są uwagi do przedstawionego porządku 

obrad (zał. nr 3) – brak uwag. 

 

Protokół nr VII/19 z dnia 25 kwietnia 2019 r. został przyjęty jednogłośnie (17 za; 0 wstrz.; 

0 przeciw). 

 

II. Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu w Gryfinie (druk nr 1/VII). 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że Zarząd Powiatu informuje  

na bieżąco, zarówno Radnych, jak i mieszkańców o swoich pracach, poprzez Biuletyn 

Informacji Publicznej. Również na posiedzeniach komisji starano się odpowiedzieć na pytania 

Radnych. W okresie międzysesyjnym, Zarząd zajmował się między innymi opiniowaniem  

i zatwierdzeniem arkuszy organizacyjnych dla szkół. Jedynie arkusz Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych Nr 2 w Gryfinie wymagał poprawek dotyczących planowanych godzin 
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dla nowych uczniów, gdyż poukładanie tych godzin jest bardzo ważne. Jednocześnie,  

na bieżąco jest analizowany nabór do szkół. Najprawdopodobniej we wrześniu będą 

prowadzone rozmowy dotyczące kolejnych podwyżkach dla nauczycieli. Następnie dodał,  

że w tym okresie zajmowano się również sprawami dróg, mianowicie wyłoniony został 

wykonawca remontu ul. Willowej w Chojnie, remont już się odbywa. Z kolei na remont  

w miejscowości Rurka, gdzie wykonawca opuścił plac budowy, Zarząd, po dokonaniu 

inwentaryzacji, ogłosił przetarg. Zapewne w niedługim czasie, zgodnie z procedurami 

zostanie wyłoniony wykonawca. Starosta Gryfiński przeprosił mieszkańców za takie sytuacje, 

jednak nie zawsze można mieć wpływ na to, jak zachowa się wykonawca. Następnie dodał,  

że został rozstrzygnięty przetarg na remont drogi Trzcińsko-Zdrój - Białęgi, odcinek  

do miejscowości Gogolice, gdzie Zarząd Powiatu wyraził zgodę na podpisanie umowy. Droga 

ta będzie robiona z dofinansowaniem ze środków Urzędu Marszałkowskiego. Przyjęto 

również specyfikację istotnych warunków zamówienia i ogłoszono przetarg na odcinek drogi 

nr 1549Z Banie – Rów. W tej inwestycji Powiat ma otrzymać dofinansowanie na kwotę 

870.000,00 zł z rezerwy Ministra Infrastruktury i Rozwoju, dofinansowanie to dotyczy dróg 

na których znajdują się mosty bądź inne przeprawy. Cała inwestycja jest szacowana  

na kwotę 1.800.000,00 zł, przy dofinansowaniu wynoszącym 50%. W tym okresie 

szkolnictwo i drogi były najważniejszymi sprawami. W kwestii inwestycji dotyczącej 

rozbudowy szpitala, Starosta Gryfiński powiedział, że inwestycja trwa, dodał, że nie są 

jeszcze znane efekty starań o dofinansowanie, gdyż na odpowiedź potrzeba więcej czasu. 

Następnie swoje wystąpienie zakończył podziękowaniami dla Skarbnika Powiatu Pani Janiny 

Niwy w związku z odwołaniem jej z obejmowanej funkcji. Pani Janina Niwa pod koniec 

lutego bieżącego roku złożyła prośbę o rozwiązanie stosunku pracy w związku  

z zakończeniem pracy zawodowej. Dodał, że Pani Janina Niwa pracuje w Starostwie 

Powiatowym w Gryfinie od samego początku, od kiedy powołane zostały powiaty w 1999 r., 

następnie podziękował, że miał okazję pracować z Panią Janiną 13 lat. W związku z tymi 

podziękowaniami Starosta Gryfiński przygotował pamiątkową tablicę z życzeniami  

i informacją, że Powiat Gryfiński za rok 2019, w wskaźnikach przyjętych przez Wojewodę 

Zachodniopomorskiego i Regionalną Izbę Obrachunkową, został sklasyfikowany  

na pierwszym miejscu, w związku z czym wszystkie powiaty w naszym województwie mają 

liczony dystans do Powiatu Gryfińskiego. W tym sukcesie Pani Skarbnik ma swój ogromny 

udział i zapewne jest to bardzo dobre zwieńczenie pracy zawodowej. 
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Skarbnik Powiatu Janina Niwa powiedziała, że jest to dla niej szczególny moment.  

W Starostwie Powiatowym w Gryfinie pracowała od początku powstania powiatu, czyli  

20 lat. W tym okresie poznała wielu wspaniałych ludzi, z którymi z przyjemnością pracowała. 

Zdarzały się różne chwile, również te mniej radosne i nieco stresujące. Dzięki tej pracy mogła 

kontynuować swoje zainteresowania zawodowe związane z finansami publicznymi. Następnie 

bardzo serdecznie podziękowała za współpracę i obdarzone zaufanie, kierując te słowa  

do wszystkich Starostów Powiatu Gryfińskiego, Radnych, Kierowników Jednostek 

Organizacyjnych, Naczelników wszystkich wydziałów oraz bliskich współpracowników. 

  

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski dodał, że poprzeczka  

na stanowisku Skarbnik Powiatu została podniesiona bardzo wysoko za sprawą Pani Janiny 

Niwy, której również serdecznie podziękował. Następnie zapytał, czy ktoś ma zapytania 

dotyczące sprawozdania Starosty Gryfińskiego z prac Zarządu Powiatu. 

 

Radny Wojciech Długoborski odnosząc się do odwołania Skarbnika Powiatu podkreślił,  

że wszelkie wyjaśnienia dotyczące wątpliwości związanych z budżetem, sprawozdaniami, 

Pani Janina Niwa bardzo rzeczowo tłumaczyła. Za co bardzo serdecznie podziękował. 

Historycznie przypomniał, że kiedy kierował Gminą Gryfino, gdzie poprzedni Skarbnik 

Miasta i Gminy Gryfino odchodził na emeryturę, to Radny miał chęć podkupienia Pani Janiny 

Niwy, jednak była ona tak mocno związana się z Powiatem Gryfińskim, że nie dana była 

ówczesna współpraca. Dodał, że zapewne tej decyzji należałoby pogratulować i podziękować 

za stabilną pracę w samorządzie powiatowym. Następnie, odnosząc się do sprawozdania  

z praz Zarządu Powiatu zwrócił uwagę na kilka spraw. Mianowicie, praktycznie na każdym 

posiedzeniu Zarządu pojawiają się informacje dotyczące wyrażenia zgody na dofinansowanie 

bądź podjęcia uchwały o dotację. Radny rozumie, że tam, gdzie jest potrzeba podjęcia 

uchwały, to wynika to z przepisów prawa i zapewne tak to musi się odbywać, szczególnie, 

kiedy dotyczy to dotacji celowych dla Ochotniczej Straży Pożarnej. W innych przypadkach 

jest to wyrażenie zgody na dofinansowanie, czy też sfinansowanie wniosku, który składany 

jest przez podmiot zainteresowany możliwością pozyskania środków z budżetu powiatu. 

Radny nie pyta o konkretną sytuację, tylko zwraca uwagę, czy też prosi o doprecyzowanie 

tych informacji, które są w tym sprawozdaniu, gdyż w tych przypadkach, gdzie jest wyrażenie 

zgody na dofinansowanie oprócz podanej kwoty dobrze by było wiedzieć, jaka jest kwota 

pochodząca z działu, rozdziału i paragrafu. To znakomicie ułatwi kontrolę wydatkowania 

środków z budżetu powiatu. W przypadku, kiedy Zarząd podejmuje uchwałę dotyczącą 
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udzielenia dotacji, to wystarczy, żeby w informacji podać, że Zarząd jednogłośnie podjął 

uchwałę w sprawie udzielenia dotacji celowej, w podanej kwocie. Następnie Radny zadał 

pytanie dotyczące posiedzenia Zarządu z dnia 02 maja, gdzie na wniosek Naczelnika 

Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbiety Lorenowicz-Bień, Zarząd wyraził 

zgodę na sfinansowanie w kwocie 6.300,00 zł organizacji działań artystycznych w formie 

spektakli plenerowych w Gryfinie i Chojnie, w związku z obchodami Dnia Europa. Radny 

zapytał, czy to przedsięwzięcie było realizowane bezpośrednio przez powiat, czy przez inne 

podmioty. Następnie poprosił o wyjaśnienie zapisu mówiącego o tym, że na posiedzeniu 

Zarządu w dniu 09 maja na wniosek Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami  

i Nadzoru Właścicielskiego Lucyny Zawieruchy, Zarząd przyjął stanowisko ustalając 

wysokość zobowiązania inwestycyjnego wynikającego z umowy sprzedaży udziałów 

należących do Powiatu Gryfińskiego w spółce „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. 

wraz ze zobowiązaniami inwestycyjnymi kupującego z dnia 04.04.2012r. 

 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył Radny Sławomir Terebecki, więc  

w posiedzeniu uczestniczyło 18 Radnych. 

 

Radny Tomasz Mirakowski nawiązując do poprzedniej sesji Rady Powiatu w Gryfinie 

zapytał o informację mówiącą o tym, że duża sieć szpitali o nazwie Grupa Nowy Szpital 

Holding S.A., chce przeprowadzić dokładne badania finansowe naszej spółki. Takie badania 

robi się zazwyczaj wtedy, kiedy chce się przejąć dany obiekt, czy wykupić udziały. Stąd 

pytanie Radnego, dotyczące prowadzenia rozmów w tej sprawie i ich ewentualnego efektu. 

Radny ma informację, że ta sieć prowadzi szpitale w Województwie Lubuskim, gdzie w wielu 

przypadkach przejęła te szpitale z sukcesem, chociaż były również niepowodzenia. Następnie 

dodał, że słyszał o tym, że szpital w Gryfinie poszukuje pracowników, a jak wiadomo  

ich brak grozi zamknięciem szpitala, ograniczeniem jego działalności oraz ilości łóżek. Radny 

obawia się, że szpital zostanie rozbudowany za pieniądze Powiatu Gryfińskiego, natomiast 

może być prowadzony przez kogoś innego, również z inną załogą. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiadając najpierw na pytanie Radnego 

Tomasza Mirakowskiego wyjaśnił, że Zarząd wyraził zgodę na dokonanie badania 

finansowego spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” sp. z o.o. przez Grupę Nowy Szpital 

Holding S.A. Badanie to odbyło się przy obopólnej zgodzie wspólników. O zgodę na badanie 

wystąpił Dom Lekarski, jednocześnie informując, że „Nowy Szpital” wyraża chęć odkupienia 



 5 

od nich udziałów. Starosta przypomniał, że wiąże nas umowa, mówiąca o tym, że bez zgody 

Zarządu Powiatu, Dom Lekarski nie może zbyć swoich udziałów, gdyż od momentu zawarcia 

umowy nie minęło 10 lat. Zarząd wyraził zgodę na to badanie, z zastrzeżeniem, że dokumenty 

związane z tą analizą mają również trafić do Powiatu Gryfińskiego. Każde takie badanie  

i informacja o tym, jak inny podmiot postrzega naszą spółkę pod kontem tego, co funkcjonuje 

dobrze a co można poprawić, jest interesujące i warte zapoznania. Zarząd również wyraził 

zgodę na zbadanie spółki przez kolejny podmiot, mianowicie przez Samodzielny Publiczny 

Szpital Kliniczny Nr 1 Pomorskiego Uniwersytetu Medycznego, właśnie z uwagi na to,  

aby dowiedzieć się, jak ten podmiot patrzy na nasz szpital. Można to również postrzegać  

w kontekście przyszłej kadry medycznej. Starosta dodał, że to jest oczywiste, że każdy  

z tych podmiotów, który bada spółkę, ma swoje zamiary, zapewne zależne od wyników 

badania. Następnie odpowiadając na pytanie Radnego Wojciecha Długoborskiego powiedział, 

że Zarząd Powiatu realizuje umowę zawartą z Domem Lekarskim. Ze względu na to,  

że na dzień dzisiejszy nie został ustalony żaden termin realizowania zobowiązania 

inwestycyjnego, wdrożono procedury mówiące o egzekwowaniu tych obowiązków, które 

Dom Lekarski powinien w terminie wykonać. Nasz współudziałowiec został wezwany  

do uregulowania zobowiązania inwestycyjnego, które dotyczy udziału w budowie szpitala, 

jednak uznał, że rachunek się nie zgadza, gdyż według jego wyliczeń powinna być wliczona 

część sprzętu. W związku z tym, Zarząd kolejny raz przeanalizował kwotę, wracając do roku 

2016, gdzie określone było, co jest zaliczane do sprzętu na rozliczenie realizacji 

zobowiązania, a co nie. Zarząd zdania nie zmienił. W kwestii wniosku Naczelnika Edukacji, 

Kultury, Sportu i Turystyki Pani Elżbiety Lorenowicz-Bień, powiedział, że do Zarządu 

zwróciła się Pani Violina Janiszewska, która złożyła propozycję zorganizowania spektakli 

plenerowych w Gryfinie i Chojnie. Zarząd Powiatu doszedł do wniosku, że sprawa dotycząca 

zaznaczenia naszego udziału w Europie jest warta przyjęcia, dlatego też w ramach promocji  

i edukacji Powiatu Gryfińskiego zadanie to zostało zrealizowane.  

 

Radna Joanna Kostrzewa zapytała, czy Powiat Gryfiński ma zobowiązania wobec Domu 

Lekarskiego, jeżeli tak, to jaka to jest suma. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że Powiat Gryfiński nie ma żadnych 

zobowiązań wobec Domu Lekarskiego, to Dom Lekarski ma zobowiązania wobec powiatu, 

gdzie została naliczona kara za niezrealizowane w terminie zobowiązania.  
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Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że wie, że jest spółka Powiatu Gryfińskiego  

z Domem Lekarskim, ale chciała zapytać, kto płaci lekarzom ze szpitala.  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że zgodnie z kodeksem prawa 

handlowego spółka „Szpital Powiatowy w Gryfinie” jest osobnym podmiotem prawnym. 

Pytanie to powinno być skierowane do Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy  

w Gryfinie” sp. z o.o. Małgorzaty Szewczuk, gdyż jest ona odpowiedzialna za spółkę, zawiera 

umowy i płaci. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski w związku z tym, że Prezes 

Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” sp. z o.o. Pani Małgorzata Szewczuk będzie 

przedstawiała informację dotyczącą bieżącej działalności spółki, zaproponował, aby udzieliła 

odpowiedzi na zadane pytanie po swoim wystąpieniu. Następnie w związku z brakiem pytań 

dotyczących sprawozdania z prac Zarządu Powiatu przeszedł do kolejnego punktu  

w porządku. 

 

III. Interpelacje i zapytania radnych.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski powiedział, że w okresie 

międzysesyjnym, dokładnie wczoraj, wpłynęła interpelacja nr 32/19 Radnego Zbigniewa 

Szmaji, następnie poprosił Radnego o jej odczytanie.  

 

1. Interpelacja nr 32/19 Radnego Zbigniewa Szmaji dot. interwencji u Wojewody 

Zachodniopomorskiego oraz w Ministerstwie Spraw Wewnętrznych i Administracji,  

w celu powołania Jednostki Ratowniczo Gaśniczej w Chojnie – zał. nr 4. 

(ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego  

w Gryfinie: zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz  

z odpowiedziami, VI Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, VIII sesja Rady 

Powiatu w Gryfinie, Interpelacja nr 32/19). 

 

Radny Zbigniew Szmaja powiedział, że ta interpelacja polega na zorganizowaniu delegacji 

do Wojewody Zachodniopomorskiego Radnych Powiatu Gryfińskiego łącznie z posłami, 

których ewentualnie uda się namówić na spotkanie z Wojewodą Zachodniopomorskim,  

w celu powstania takiej jednostki. Dodał, że Powiat Gryfiński jest jednym z najdłuższych 
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powiatów w Polsce, gdzie odległość Państwowej Straży Pożarnej z Gryfina do Chojny, 

według Radnego jest nie do przyjęcia.  

 

2. Interpelacja nr 33/19 Radnego Huberta Andrycha dot. partycypacji w kosztach 

remontów dróg przez lasy państwowe – zał. nr 5. 

(ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Gryfinie: 

zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz z odpowiedziami, 

VI Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, VIII sesja Rady Powiatu w Gryfinie, 

Interpelacja nr 33/19). 

 

3. Interpelacja nr 34/19 Radnego Wojciecha Długoborskiego dot. ponownej 

interwencji mieszkańców Gminy Gryfino w sprawie stanu technicznego drogi 

powiatowej nr 1357Z Daleszewo-Chlebowo na odcinku od DK nr 31 – m. Stare 

Brynki - Chlebowo – zał. nr 6. 

(ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Gryfinie: 

zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz z odpowiedziami, 

VI Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, VIII sesja Rady Powiatu w Gryfinie, 

Interpelacja nr 34/19). 

 

4. Interpelacja nr 35/19 Radnego Wojciecha Długoborskiego dot. informacji na temat 

zakresu planowanej przez władze powiatu inwestycji przebudowy drogi powiatowej 

ul. 1 Maja w Gryfinie – zał. nr 7. 

(ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Gryfinie: 

zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz z odpowiedziami, 

VI Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, VIII sesja Rady Powiatu w Gryfinie, 

Interpelacja nr 35/19). 

 

5. Interpelacja nr 36/19 Radnego Wojciecha Długoborskiego dot. informacji na temat 

stadium realizacji planów i deklaracji Zarządu Powiatu w Gryfinie w sprawie budowy 

hali sportowej przy Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych nr 1 przy ul. Dworcowej 3  

w Chojnie. – zał. nr 8. 

(ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Gryfinie: 

zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz z odpowiedziami, 
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VI Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, VIII sesja Rady Powiatu w Gryfinie, 

Interpelacja nr 36/19). 

 
6. Zapytanie nr 37/19 Radnego Wojciecha Długoborskiego dot. informacji na temat 

kosztów renowacji i przyszłości historycznej Bramy Świeckiej w Chojnie  – zał. nr 9. 

(ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Gryfinie: 

zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz z odpowiedziami, 

VI Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, VIII sesja Rady Powiatu w Gryfinie, 

Zapytanie nr 37/19). 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski odnosząc się w pewnej 

części do interpelacji złożonej przez Radnego Wojciecha Długoborskiego dotyczącej drogi 

powiatowej nr 1357Z Daleszewo-Chlebowo, powiedział, że uczestniczył ostatnio  

w spotkaniu, które zorganizował Sołtys i Rada Sołecka, gdzie mieszkańcy mają świadomość,  

patrząc na budżet, że niestety nie ma takiej możliwości finansowej, aby w tym roku ta droga 

została zrobiona. We własnym imieniu dodał, że będzie się bardzo starał, patrząc na jakość  

tej drogi, aby została ona naprawiona. 

 

IV. Informacja z bieżącej działalności Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych  

w Chojnie. 

 

Dyrektor Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Chojnie Pani Adriana Salamończyk 

przedstawiła informację z bieżącej działalności Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych  

w Chojnie (prezentacja multimedialna stanowi załącznik nr 10). 

 

W tym momencie posiedzenie opuściła Radna Aleksandra Misiuna, więc w posiedzeniu 

uczestniczyło 17 Radnych. 

 

Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że wie, że Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych  

w Chojnie, to głównie szkoła zawodowa i jej celem nie jest, aby młodzież studiowała 

medycynę, czy prawo, jednak prosi o informację, jaki procent młodzieży, po zdanej maturze, 

mógłby dostać się na studia medyczne.  
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Dyrektor Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Chojnie Pani Adriana Salamończyk 

odpowiedziała, że Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych w Chojnie, to nie tylko szkoła 

zawodowa, gdyż 30% uczniów uczęszcza do Liceum Ogólnokształcącego. Ci uczniowie, 

wybierając np. kierunek biologiczno-chemiczny bądź przyrodniczy z elementami 

kryminalistyki, pod patronatem wydziału biologii, stricte przygotowują się na takie studia  

jak medycyna. Kierunek matematyczno-ekonomiczny, również pozwala podjąć studia 

ekonomiczne czy prawnicze, gdzie bardzo ważny jest wynik z egzaminu maturalnego  

z matematyki. Pani Dyrektor dodała, że w ubiegłym roku po egzaminach maturalnych szkoła 

osiągnęła ogromny sukces, zajmując 4 miejsce w Województwie Zachodniopomorskim  

i podnosząc średni wynik do ponad 60%. Właśnie ci uczniowie idą na tego typu studia. 

Uczniowie po technikum wybierają raczej studia związane z ich zawodem. 

 

Zapytanie Nr BRZ.0002.8.2019.BS.Radnej Joanny Kostrzewy w zakresie  podania liczby 

absolwentów Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Chojnie, którzy w okresie ostatnich 5 lat 

podjęli studia medyczne. 

 

 Dyrektor Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Chojnie Pani Adriana Salamończyk 

odpowiedziała, że każdego roku jest robiona analiza tego, co się dzieje z absolwentami, 

jednak w tym momencie nie jest w stanie powiedzieć, ile osób dokładnie studiuje kierunek 

związany z  medycyną. Zapewniła, że przekaże tę informację. 

 

Wicestarosta Ewa Dudar zapytała o opiekę zdrowotną uczniów w szkole, gdyż obecnie 

bolączką wielu szkół są gabinety pielęgniarskie. 

 

Dyrektor Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Chojnie Pani Adriana Salamończyk 

odpowiedziała, że od momentu, kiedy objęła stanowisko Dyrektora Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych w Chojnie, czyli od 12 lat, na terenie szkoły funkcjonuje gabinet 

stomatologiczny i ortodontyczny. Wynajmowane są pomieszczenia, które zostały 

wyremontowane i wyposażone w sprzęt. Obok tych pomieszczeń znajduje się również gabinet 

pielęgniarki szkolnej, która jest w szkole każdego dnia. W ramach projektów organizowanych 

przez Powiat Gryfiński, szkoła miała dwukrotną możliwość otrzymania dofinansowania  

w wysokości około 7.000,00 zł, które zostały przeznaczone na wyposażenie tych gabinetów. 

Remont został przeprowadzony we własnym zakresie. Z usług stomatologicznych korzystają 

wszyscy pracownicy i wszyscy uczniowie. 
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V. Informacja z działalności bieżącej szpitala powiatowego prowadzonego przez 

Spółkę z o.o. „Szpital Powiatowy w Gryfinie”. 

 

Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” sp. z o.o. Pani Małgorzata 

Szewczuk korzystając z okazji, przedstawiła nowo powołaną Dyrektor ds. medycznych  

Lidię Karzyńską-Karpierz, obecną na sali. Dodała, że Pani Lidia Karzyńska-Karpierz 

pochodzi z Gryfina, pracuje w szpitalu od lat, głównie na izbie przyjęć oraz największym 

oddziale szpitala w Gryfinie, na oddziale wewnętrznym. Współpracuje również z Zakładem 

Pielęgnacyjno - Opiekuńczym Psychiatrycznym w Nowym Czarnowie, więc znane są Pani 

Dyrektor aspekty tej działalności i praktycznie od pierwszych chwil swojego powołania  

na stanowisko Dyrektora ds. medycznych spełnia się w swojej nowej roli. Następnie Pani 

Prezes Małgorzata Szewczuk przedstawiła informację z działalności bieżącej szpitala 

powiatowego prowadzonego przez Spółkę z o.o. „Szpital Powiatowy w Gryfinie” 

(prezentacja multimedialna stanowi załącznik nr 11). 

 

W tym momencie posiedzenie opuścił Radny Jerzy Zgoda, więc w posiedzeniu uczestniczyło 

16 Radnych. 

 

Radna Joanna Kostrzewa zapytała, czy Powiat Gryfiński ma zobowiązania wobec spółki 

„Szpital Powiatowy w Gryfinie” sp. z o.o. Czy mamy jakieś zobowiązania, wobec Domu 

Lekarskiego. 

 

Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” sp. z o.o. Pani Małgorzata 

Szewczuk odpowiedziała, że wobec Domu Lekarskiego spółka „Szpital Powiatowy  

w Gryfinie” posiada około 700.000,00 zł zobowiązań z tytułu wykonanych świadczeń 

medycznych. W ostatnim czasie, ze względu na złą sytuację, szpital nie płaci zobowiązań  

za wykonane usługi Domowi Lekarskiemu, przy czym, nie jest to zobowiązanie Starostwa 

Powiatowego, tylko zobowiązanie szpitala, który ma w tym zakresie podpisaną bezpośrednią 

umowę z Domem Lekarskim.  

 

Radna Joanna Kostrzewa zapytała, czy w związku z tym, że jesteśmy w 30% 

współudziałowcem, to ewentualne zobowiązania są płacone proporcjonalnie do udziałów.  

W sytuacji, kiedy ktoś pozwie naszą spółkę do sądu, to w jakim procencie będzie 

odpowiedzialny Powiat Gryfiński, a w jakim Dom Lekarski. 
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Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” sp. z o.o. Pani Małgorzata 

Szewczuk odpowiedziała, że to pytanie jest skierowane bardziej do wspólników, ponieważ  

są to szczegóły umowy zawartej podczas nabycia udziałów w spółce prawa handlowego. 

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że Radni otrzymali dzisiaj raport o stanie Powiatu 

Gryfińskiego i w związku z nim chciał zadać kilka pytań. Dodał, że w raporcie jest informacja 

o robotach budowlanych związanych z inwestycją pn. ”Rozbudowa Szpitala Powiatowego  

w Gryfinie”, które zostały rozpoczęte w 2019 roku i będą kontynuowane do 30 kwietnia  

2020 r., w związku z tym zapytał, czy Zarząd rozważył, ile miesięcy będzie trwało 

uzyskiwanie wszystkich zgód, aby te powierzchnie mogły być oddane do wykorzystania. 

Samo skończenie robót budowlanych nie jest jednoznaczne z uzyskaniem zgody wszystkich 

instytucji na rozpoczęcie działalności. Następnie dodał, że w raporcie jest informacja  

o zwiększeniu dostępu do lekarzy specjalistów, w tym z zakresu zdrowia psychicznego, 

jednak Radny nie widział wśród wykazu Pani Prezes Małgorzaty Szewczuk tych lekarzy, 

których poszukujemy, czyli psychiatrów. Jest też informacja, że efektem rozbudowy szpitala 

będzie wzrost liczby świadczeniobiorców, jednak może to być bardzo trudne ze względu  

na brak lekarzy. Następnie dodał, że są również plany rozbudowy ewentualnej sieci 

gabinetów prywatnych, Radny ma obawy, że może się to odbyć kosztem usług publicznych. 

Ostatnie pytanie dotyczyło liczby pracowników szpitala, w oparciu o formy zatrudnienia. 

Podane są dwa lata, mianowicie rok 2017 i 2018, gdzie nie ma wielkiej różnicy w ilości 

umów. Wymienione są umowy o pracę i umowy zlecenia, jednak są jeszcze umowy cywilno-

prawne bądź własna działalność gospodarcza. Radny chciałby się dowiedzieć, w związku  

z brakami w zatrudnieniu, ilu powinno być zatrudnionych pracowników w tych różnych 

formach zatrudnienia, aby zaspokoić potrzeby wynikające z rozporządzeń i kontroli NFZ. 

 

Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” sp. z o.o. Pani Małgorzata 

Szewczuk odpowiedziała, że szpital obecnie zatrudnia 99 osób na etacie, około 60 osób  

na umowie zlecenia oraz ponad 100 osób na kontrakcie. Na kontraktach zatrudnieni 

są głownie lekarze, w mniejszym stopniu pielęgniarki, wówczas praca opiera się na zasadzie 

własnej działalności gospodarczej. Na tę chwilę ciągłość działania szpitala jest zapewniona, 

jednak pracownicy są nadal poszukiwani, gdyż szpital chce przywrócić liczbę łóżek 

szpitalnych, którą na początku roku był zmuszony zmniejszyć. Ponadto poszukiwani  

są lekarze specjaliści w celu rozwoju.  
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Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiadając na pytania Radnego Tomasza 

Mirakowskiego powiedział, że zakończenie prac rozbudowy i oddanie szpitala do użytku, 

będzie się odbywało stosownie do przepisów. Budynek między innymi musi mieć odbiór 

sanepidu, później Państwowej Inspekcji Pracy. Powiat poradził sobie z otwarciem 

Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej, gdzie zatrudniane były osoby 

niepełnosprawne, co z kolei wiązało się z jeszcze większymi wymogami. Starosta myśli,  

że przy szpitalu procedury przebiegną równie sprawnie. Dodał, że nie można podać 

dokładnego terminu oddania inwestycji do użytku, natomiast można powiedzieć, że z chwilą 

zakończenia prac budowy rozpoczną się procedury zgłaszające o dopuszczenie do użytku. 

Zgłoszenia nie będzie dokonywał inwestor, tylko podmiot, który będzie z tych obiektów 

korzystał. Procedury te trwają około miesiąca, może dwóch. Następnie Pan Starosta uzupełnił 

wypowiedź Pani Prezes Małgorzaty Szewczuk dotyczącej spółki handlowej, jaką stworzył 

Powiat Gryfiński z Domem Lekarskim. Mianowicie spółka prawa handlowego jasno mówi, 

że żaden z udziałowców niczym nie odpowiada, a relacje dotyczące ewentualnych długów, 

należności, są sprawą ryzyka handlowego. W sytuacji, gdy ktoś czuje zagrożenie, że dany 

podmiot nie będzie wypłacalny, to musi się zastanowić, czy powinien dalej  świadczyć usługi. 

Powiat Gryfiński nauczony doświadczeniem, mowa tutaj o ciągłej spłacie aż do 2035 roku 

kredytu związanego z zadłużeniem służby zdrowia, szukał takiej formy działalności, która 

byłaby efektywna i nie przynosiła zagrożeń finansowych. Taką formą jest spółka prawa 

handlowego.  

 

Radna Joanna Kostrzewa dodała, że jeżeli, jako podmiot gospodarczy ma długi, to jest  

za nie odpowiedzialna i za nie płaci. Radna wie, że jest to inna forma prawna, jednak, gdy jest 

dwóch wspólników, to razem odpowiadają oni za to co się dzieje. W sytuacji, kiedy tylko 

jeden wspólnik cały czas dokłada do spółki budując bądź wpłacając pieniądze, to czy nie jest 

tak, że liczymy na państwowe pieniądze dla prywatnej spółki.  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że wspólnicy bez względu  

na proporcje udziałów w spółce prawa handlowego nie odpowiadają za nic. Takie są przepisy. 

 

Radny Wojciech Długoborski dodał, że należy w którymś momencie sytuację wyjaśnić. 

Albo zgłosić podstawy do upadłości, jeżeli jest taka sytuacja, albo likwidację, jeżeli jest  

nie wypłacalna. W innym przypadku są formy funkcjonowania nowej spółki, czyli nowych 

podmiotów. Nie można tego ciągnąć w nieskończoność. 
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Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że upadłość spółek handlowych  

jest określona w ustawie o spółkach handlowych, następnie dodał, że nie ma takich 

przesłanek. 

 

Radny Wojciech Długoborski powiedział, że nie mówi, że teraz należy ogłaszać upadłość 

bądź likwidację. Spółka funkcjonuje, ale cały czas ma zadłużenie, Radny do końca nie wie,  

jak ono łącznie wygląda, gdyż Pani Prezes Małgorzata Szewczuk pokazała zadłużenie 

jednego roku i symulację sytuacji z czterech ostatnich miesięcy. Następnie dodał że, sytuacja 

spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” jest dosyć dramatyczna, gdyż to zadłużenie  

jest gwarantowane właśnie z tych powodów, które Pani Prezes przedstawiła. Przychody  

są zdecydowanie za małe w stosunku do kosztów, jakie tego typu podmiot ponosi.  

Jest to kwestia systemowa, a nie tego, że szpital sobie nie radzi z tego tytułu, że te przychody  

są zbyt małe w stosunku do kosztów, tylko że system finansowania tego typu podmiotów  

jest po prostu zły. Jest on tak samo zły, jak system finansowania oświaty. Sytuacja  

jest analogiczna, gdyż małe szkoły nie są w stanie się utrzymać. Jeżeli popatrzymy przez 

pryzmat przychodów z tytułu finansowania na jednego ucznia w stosunku do dużo większych 

szkół, wówczas koszty są zdecydowanie mniejsze przy większych szkołach niż przy małych. 

Taka sama sytuacja jest przy szpitalu. Dodał, że potrzebne jest rozwiązanie systemowe. 

Następnie powiedział, że Rząd potrafi zanalizować tę sytuację, którą mamy dzisiaj,  

a ta analiza doprowadza do tego, że około 150 szpitali należy zdecydowanie zlikwidować, 

jednak dzisiaj nam tego nie powie, lecz takie analizy ma. Nasz szpital też praktycznie  

jest do likwidacji, szpital, który przy takiej kondycji finansowej, przy takich możliwościach 

jest rozbudowywany. Radny zapytał, jak chcemy utrzymać ten szpital po rozbudowie, kiedy  

nie mamy kadry, potrzebne jest wyposażenie i wiele różnych elementów związanych  

z funkcjonowaniem szpitala. To nie jest łatwa sprawa. Radny uważa, że potrzebna jest pełna 

analiza ekonomiczna, która wskaże na możliwości ratowania placówki, a one sprowadzają  

się do przedstawienia koncepcji, czyli programu naprawczego. Radny zapytał,  

czy są elementy, które pozwolą w wyniku tej analizy w programie naprawczym na tyle 

zmniejszyć koszty, aby przychody wystarczały. Potrzebne są analizy, które dadzą odpowiedź 

na to pytanie. Radny uważa, że jest to problem, którym należy zajmować się na bieżąco, który 

Zarządowi Powiatu również spędza sen z powiek. Należy myśleć o tym, jak te różnice 

pokrywać, te brakujące 2.000.000,00 zł rocznie. Następnie podsumował, że nad tą trudną 

sytuacją, należy się pochylić, wspólnie zastanowić, dokonać analiz i znaleźć formułę 

programu naprawczego. 
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Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że nie zgadza się z Radnym 

Wojciechem Długoborskim. Dodał, że w porównaniu ze wszystkimi szpitalami powiatowymi 

w Województwie Zachodniopomorskim, to nasz szpital sobie radzi. Ma pewne trudności, 

jednak gdyby dzisiaj, na ten moment należało naprawić, to co nie funkcjonuje, wówczas  

w rezultacie trzeba by było pozamykać wszystkie szpitale w naszym województwie. Ten 

szpital jest potrzebny, wielu Radnych domagało się tej inwestycji, jak najbardziej słusznie,  

gdyż obecny budynek nie spełnia wymogów.  

 

Radny Zbigniew Szmaja nawiązał do posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia,  

na którym został poruszony temat niekonwencjonalnych metodach pozyskania pracowników 

medycznych, między innymi pielęgniarek. Radny zapytał, czy poza dyskusją na posiedzeniu 

komisji nastąpiły jakieś rozmowy między uczelniami a szpitalem oraz czy ten pomysł nadal 

jest aktualny. Obecnie pracownik medyczny zaczyna być pracownikiem mocno 

poszukiwanym, w związku z tym może dobrym pomysłem jest pozyskanie przyszłej kadry 

poprzez stypendia. 

  

Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” sp. z o.o. Pani Małgorzata 

Szewczuk odpowiedziała, że w tym zakresie prowadzone są rozmowy z Pomorskim 

Uniwersytetem Medycznym w Szczecinie, szpital jest z nim w ciągłym kontakcie. Zbliża się 

koniec roku akademickiego, gdzie pielęgniarki kończą swoją edukację i szpital jest już  

po rozmowach z ewentualnymi chętnymi osobami do pracy, jednak nie ma woli przyjścia  

do naszego szpitala ze względu na stawki. Te same pielęgniarki mają propozycję pracy  

w szpitalach szczecińskich, przy stawkach większych średnio o 10, nawet 15 zł za godzinę. 

Oczywiście szpital nie daje za wygraną, mając nadzieję, że znajdą się studentki 

pielęgniarstwa z Powiatu Gryfińskiego, które będą sobie ceniły bliskość szpitala. Pani Prezes 

dodała, że obecnie nie ma żadnej chętnej młodej osoby do pracy, jednak udaje się rekrutować 

starsze osoby z naszego rejonu, które nie chcą dojeżdżać do Szczecina. 

 

Radny Tomasz Mirakowski nawiązując do sprawozdania, zapytał o akcję profilaktyczno-

medyczną pn. białe soboty, gdyż zamieszczona tabela pokazująca wydatki i zakres działania 

w latach 2017 i 2018 mówi, że w 2017 roku była ona realizowana w 9 gminach, natomiast  

w 2018 roku w 8 gminach. W związku z tym zapytał z czego to wynika i jaka gmina została 

pozbawiona takiego wsparcia. Dodał, że również zakres badań jest mniejszy oraz kwota  

jest mniejsza. Następnie zwrócił się do Starosty Gryfińskiego mówiąc, że oprócz tego 
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naszego wsparcia dla szpitala w postaci wspomnianej akcji jest również inna pomoc płynąca 

w postaci różnych ulg. Zapytał, czy można to wsparcie podsumować kwotowo. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że trudno akcję profilaktyczno-

medyczną pn. białe soboty nazwać wsparciem dla szpitala, gdyż wiążą się z nią koszty.  

Jest to przede wszystkim pomoc dla mieszkańców, dotarcie do nich, gdyż lekarz musi 

pojechać w teren. Te działania należy postrzegać, jako budowa dobrego wizerunku szpitala  

i jego promocja. Właśnie w tym zakresie można powiedzieć, że jest to pomoc. Na te badania 

Powiat Gryfiński rocznie przeznaczał między 60.000,00 zł a 80.000,00 zł, jednak koszty 

badań pokazują, że nie jesteśmy w stanie w jednym roku przeprowadzić takiej akcji  

we wszystkich gminach, dodatkowo jest też duża trudność w znalezieniu lekarzy  

na te badania. Następnie dodał, że pomocą dla szpitala o której wspomniał Radny Tomasz 

Mirakowski, jest czynsz dzierżawny. Mianowicie, kiedy nasza spółka działała samodzielnie, 

wówczas płaciła 100% czynszu, czyli 60.000,00 zł, natomiast, kiedy trwały negocjacje 

dotyczące wprowadzenia nowego udziałowca, czynsz został wynegocjowany do 240.000,00 

zł. Ze względu na to, że powiatowi nie zależało na zarabianiu na szpitalu, czynsz został 

podzielony na dwie części, część stałą w wysokości 60.000,00 zł oraz pozostała kwota 

180.000,00 zł, która w zależności od tego, czy szpital wykonał i rozliczył remonty na swoim 

terenie, jest umarzana. Chodziło o to, aby w ramach czynszu wymóc przedsięwzięcia  

w postaci remontów w budynku. Te warunki na przestrzeni lat ulegały zmianom. Kiedy 

spółka osiągała dobre wyniki, to nie było problemów, natomiast w momencie, kiedy koszty 

zaczęły przewyższać przychody, my jako wspólnik zamienialiśmy nasz dług na udziały  

w szpitalu. Nawet w tym roku udzielając pomocy finansowej spółce, kupiliśmy udziały. 

Mechanizm w spółkach prawa handlowego działa w ten sposób, że nie kupujemy udziałów  

od wspólnika, tylko nowo utworzone udziały. Proporcja udziałów się zmienia, ale nasz 

wspólnik ma tyle samo udziałów ile miał.  

 

Radny Wojciech Długoborski powiedział, że to nie jest tak, że chęć posiadania szpitala 

załatwia sprawę, że musimy go mieć, gdyż z punktu widzenia oczekiwań społecznych  

jest on najważniejszy. Dodał, że dzisiaj nie ma rejonizacji i nikt nie mówi, że trzeba 

przyjechać do szpitala w Gryfinie, bo jest się mieszkańcem Powiatu Gryfińskiego. Można 

jechać do Szczecina czy Dębna. Radny nie apeluje o drastyczną sytuację w postaci likwidacji 

szpitala, tylko pokazuje realia w jakich jesteśmy. Następnie dodał, że gwarancją, aby szpital 

był popularny, dobry, znany i w miarę potrzeb odwiedzany są warunki, na dzień dzisiejszy  
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fatalne, ale które poprawiamy oraz kadra, której niestety nie mamy. Każdy wie, że jeżeli 

kadra w danym szpitalu jest słaba, to chory do niego nie przyjdzie, tylko poszuka pomocy 

gdzie indziej. Budowa pozycji szpitala jest bardzo trudna, Radny doskonale zdaje sobie z tego 

sprawę. Dodał, że nie mówi, aby w tej sytuacji likwidować szpital, tylko pokazuje 

mechanizmy, jakie są w Polsce a które mówią o tym, że takie szpitale, jak nasz, nie mają racji 

bytu. Takie analizy są prowadzone i sprowadzają się do tego, że szpital gryfiński położony  

w pobliżu Szczecina, powinien mieć tylko Szpitalny Oddział Ratunkowy, który pozwoli  

na bieżące zaopatrzenie i odjazd do Szczecina. Radny wspomniał wcześniej, że nie mamy  

obowiązku posiadania szpitala, są powiaty, które ich nie posiadają, chociaż na ich terenie  

są szpitale np. szpital wojewódzki w Powiecie Gryfickim, są powiaty, które mają w swoim 

obrębie dwa szpitale np. Powiat Myśliborski i to nie w samym Myśliborzu, tylko w Dębnie  

i Barlinku. Jest jeszcze kwestia sieci szpitali o której się cały czas głośno mówi. Ta sieć jest 

niezbędna do tego, aby strumień finansowy, który jest przeznaczony na finansowanie ochrony 

zdrowia był wystarczający. W innym przypadku będziemy mieli taką sytuację, jaką mamy  

z naszym szpitalem. Radny apeluje o to, aby się zastanowić, jak ten problem rozwiązać,  

a nie o to, żeby nagle rozwiązać szpital. Mamy podmiot prawa handlowego, spółkę z o.o., 

która prowadzi działalność medyczną na terenie naszego powiatu. Należy pomyśleć,  

jak ratować jej sytuację ekonomiczną, gdyż jest to podstawa do dalszej działalności  

i budowania pozycji. Radny dodał również, że z jednej strony jest rozbudowa, z drugiej dobra 

kadra, którą trzeba pozyskać. Kadrze należy też zapłacić i jest to kolejny element trudny  

do osiągnięcia. 

 

Radny Sławomir Terebecki powiedział, że zdaje sobie sprawę z trudnej sytuacji finansowej 

szpitala, jednak uważa, że Radni są tutaj po to, aby rozwiązywać takie trudne problemy. 

Wiele rzeczy i wiele elementów od nas nie zależy, gdyż rzeczywiście są tutaj rozwiązania 

systemowe, które dyskryminują małe szpitale jak nasz. Dodał, że już raz był taki moment, 

gdzie szpital był bardzo mocno pod kreską, jednak później nastąpił moment, że przy dobrej 

koniunkturze zaczął się finansować i miał całkiem przyzwoity wynik finansowy. Radny 

wierzy, że mimo wszystko trzeba wspierać szpital i jego rozbudowę. Dodał, że mieszkańcy 

naszego powiatu bardzo sobie cenią bliskość szpitala ze względu na to, że nie każdy  

ma możliwość i chęć jeżdżenia, czasem w banalnych sprawach do Szczecina. Szpital 

powiatowy spełnia zadanie szpitala pierwszego kontaktu dla w większości  

nie skomplikowanych przypadków, w cięższych sprawach są szpitale, kliniki w Szczecinie. 

Radny nie chciałby, aby szpital w Gryfinie był pierwszym szpitalem w Województwie 
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Zachodniopomorskim, który upadnie. Uważa również, że problemy kadrowe, poza płacą,  

biorą się również poprzez warunki pracy, gdzie stary budynek szpitala nie spełniał wymogów 

i standardów. Jeżeli wybuduje się nowy pawilon, gdzie krok już został zrobiony i z niego  

się już nie wycofamy, wówczas będzie większa chęć zatrudnienia się w nowoczesnym 

obiekcie, co umożliwi łatwiejsze pozyskanie nowej kadry. Następnie dodał, że są sygnały,  

że naszym szpitalem zaczynają interesować się różne podmioty np. Samodzielny Publiczny 

Szpital Kliniczny Nr 1 Pomorskiego Uniwersytetu Medycznego, może przyszłością naszego 

szpitala będzie filia szpitala klinicznego z Unii Lubelskiej. Na razie musimy robić to, co w tej 

chwili możemy, czyli wspierać ten szpital finansowo. Może na końcu okaże się, że szpital 

będzie prowadził usługi, tak jak  mieszkańcy tego sobie życzą, gdzie wiele osób będzie miało 

możliwość skorzystania z usług tego szpitala i jeszcze być zadowolonymi. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski zarządził 5 minut przerwy. 

 

Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że nie jest przeciwko działaniu szpitala, gdyż zawsze 

chciała, żeby funkcjonował i się rozwijał. Dodała, że nie chce, żeby szpital upadł,  

nie chciałaby również, żeby ktoś kiedyś zarzucił, że Radni wiedzieli o długach szpitala, które 

ciągle narastają, o wspólniku, który w spłacaniu tych długów nie pomagał i nic nie zrobili. 

Następnie zaproponowała, aby Radni spotkali się na wspólnym posiedzeniu komisji Rady 

Powiatu w Gryfinie i porozmawiali o tych problemach. 

 

Wniosek Nr BRZ.0002.8.2019.BS Radnej Joanny Kostrzewy w zakresie prośby  

o zorganizowanie wspólnego posiedzenia komisji Rady Powiatu w Gryfinie dotyczącego 

bieżącej działalności Szpitala Powiatowego w Gryfinie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski odpowiedział, że wspólne 

posiedzenie komisji jest jak najbardziej praktykowane. Następnie dodał, że w poprzedniej 

kadencji, wiele determinacji i wysiłku zostało poświęcone, aby rozpocząć prace  

nad rozbudową szpitala. Teraz należy zrobić wszystko, żeby utrzymać te priorytety. Kończąc 

ten temat dodał, że dyskusja jest jak najbardziej potrzebna i zapewne będzie kontynuowana, 

jednak na chwilę obecną nie ma możliwości jej rozstrzygnięcia. Następnie zapytał,  

czy do sprawozdania Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” sp. z o.o. Pani 

Małgorzaty Szewczuk są jeszcze pytania. 
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Radny Hubert Andrych powiedział, że ma pytanie związane z bieżącą działalnością szpitala 

i dotyczy ono problemu zgłoszonego przez mieszkańców. Dodał, że bez względu na to, 

czy są to miesiące ciepłe, czy zimne, to pacjenci przewożeni transportem medycznym  

w momencie przenoszenia od drzwi szpitala do karetki nie są przykrywani żadnym okryciem. 

Radny chciałby, aby ten problem został poruszony. 

 

Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” sp. z o.o. Pani Małgorzata 

Szewczuk, podziękowała, za tę informację mówiąc, że przyjrzy się problemowi. Dodała,  

że usługi przewożenia, transport chorych odbywają się na zlecenie, przez podmioty 

zewnętrzne, zobliguje ich do tego, żeby zadbali o pacjentów. 

 

VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie określenia zasad udzielania 

dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru lub znajdującym się w gminnej ewidencji 

zabytków, położonym na obszarze powiatu gryfińskiego (druk nr 2/VIII); 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski poprosił o stanowiska 

komisji (zał. nr 12), następnie otworzył dyskusję. 

 

Radny Wojciech Długoborski zapytał, czy udało się ustalić skalę zabytków 

zaewidencjonowanych w gminnych rejestrach zabytków Powiatu Gryfińskiego oraz o ile 

potencjalnie zwiększy się grono beneficjentów. 

 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Pani Elżbieta Lorenowicz-

Bień odpowiedziała, że te informacje są nie ustalone. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski zamknął dyskusję, następnie 

w obecności 16 Radnych zarządził głosowanie, które ze względu na problemy techniczne  

z systemem do głosowania zostało powtórzone. 

za - 16,  

przeciw - 0,  

wstrzymało się - 0,  

Uchwała nr VIII/54/2019 w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru lub 
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znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków, położonym na obszarze powiatu 

gryfińskiego, została podjęta jednogłośnie. (imienny wykaz głosowania radnych nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie określenia zasad udzielania dotacji 

na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym  

do rejestru lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków, położonym na obszarze 

powiatu gryfińskiego stanowi zał. nr 13). 

 

VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia sprawozdania  

z realizacji Programu współpracy Powiatu Gryfińskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2018 (druk nr 3/VIII); 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski powiedział, że Naczelnik 

Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień przygotowała 

prezentację do projektu tej uchwały (zał.nr 14), jednak w związku z tym, że temat był 

szeroko omawiany na komisjach zaproponował, aby jej nie prezentować. Dodał, że jeśli 

Radni wyrażą chęć, to zostanie ona przedstawiona.  

 

Radny Wojciech Długoborski zapytał, czy ta prezentacja pokrywa się z przedstawionym 

materiałem, czy może jest w niej coś więcej. 

 

Naczelnik Elżbieta Lorenowicz-Bień odpowiedziała, że prezentacja jest podsumowaniem 

tematu tego tematu. 

 

Radny Wojciech Długoborski zaproponował, aby Pani Naczelnik przesłała prezentację 

drogą elektroniczną, wówczas Radni się z nią zapoznają. Dodał, że przygotowany materiał 

jest bardzo bogaty.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski poprosił o stanowiska 

komisji (zał. nr 12), następnie otworzył dyskusję. 

 

Radny Wojciech Długoborski powiedział, że w materiale o udzieleniu honorowego 

patronatu, są wymienione podmioty, które zgłaszały potrzebę objęcia ich działań tym 

patronatem. W związku z tym zapytał, czy ten honorowy patronat sprowadza się do tytułu,  
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do logo naszego powiatu, czy do jakiś innych elementów. Czy wiąże się to z wydatkami 

finansowymi, gdyż nie zostało to nigdzie pokazane. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że to się odbywa bardzo różnie. 

Należy wypełnić formularz, gdzie jednym z pytań jest podanie oczekiwanej pomocy.  

W związku z tym niektórzy występują jedynie o patronat bez niczego, inni proszą o udział, 

jeszcze inni o pomoc finansową lub o materiały promocyjne. 

 

Radny Wojciech Długoborski dodał, że o ile jest to bardzo różnie, to trzeba tą różnorodność 

pokazać. Radny rozumie, że w tych wszystkich ośmiu pokazanych przypadkach, nie było 

wariantu, dotyczącego pomocy finansowej, bo jeżeli był, to należałoby to uwidocznić. 

Następnie zapytał o informację dotyczącą przekazaniu organizacjom pozarządowym 

materiałów  promocyjnych. Wartość udzielonego wsparcia to 14.667,00 zł. Radny zapytał,  

na czym polega przekazywanie tych materiałów promocyjnych, co to są za materiały i skąd 

taka kwota. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że te przekazywane materiały,  

to są gadżety, albumy, które posiada na swoim stanie Powiat Gryfiński, które były wcześniej 

zakupione i są gromadzone. Należą do nich np. karty memory, kamizelki odblaskowe, 

długopisy itp. Są one przekazywane w ciągu roku. Zostały ujęte w sprawozdaniu dając łączną 

kwotę 14.667,00 zł. Następnie dodał, że Wydział Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki podał 

ilość patronatów, które zostały udzielone, natomiast, jeżeli w ramach patronatu była prośba  

o pomoc finansową np. o zakup pucharu, to ta informacja znajduje się w promocji.   

 
Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski zamknął dyskusję  

i następnie w obecności 16 Radnych zarządził głosowanie: 

za - 16,  

przeciw - 0,  

wstrzymało się - 0,  

Uchwała nr VIII/55/2019 w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Programu 

współpracy Powiatu Gryfińskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2018, została podjęta jednogłośnie 

(imienny wykaz głosowania radnych nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie  

w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Programu współpracy Powiatu Gryfińskiego  
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z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2018 stanowi zał. nr 13). 

 
VIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie zmieniający uchwałę w sprawie 

przyjęcia Programu współpracy Powiatu Gryfińskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2019 (druk nr 4/VIII); 

 
W tym momencie posiedzenie opuścił Radny Remigiusz Rzepczak,  więc w posiedzeniu 

uczestniczyło 15 Radnych. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski poprosił o stanowiska 

komisji (zał. nr 12), następnie otworzył i zamknął dyskusję. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski następnie w obecności  

15 Radnych zarządził głosowanie: 

za - 15,  

przeciw - 0,  

wstrzymało się - 0,  

Uchwała nr VIII/56/2019 zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Programu współpracy 

Powiatu Gryfińskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2019, została podjęta jednogłośnie 

(imienny wykaz głosowania radnych nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie  

zmieniającym uchwałę w sprawie przyjęcia Programu współpracy Powiatu Gryfińskiego  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2019 stanowi zał. nr 13). 

 

IX. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie zmieniający uchwałę nr IV/30/2019 

Rady Powiatu w Gryfinie z dnia 24 stycznia 2019 r. w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Gryfińskiego na 2019 r. (druk nr 5/VIII); 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski poprosił o stanowiska 

komisji (zał. nr 12), następnie otworzył i zamknął dyskusję. 
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Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski następnie w obecności  

15 Radnych zarządził głosowanie: 

za - 15,  

przeciw - 0,  

wstrzymało się - 0,  

Uchwała nr VIII/57/2019 zmieniająca uchwałę nr IV/30/2019 Rady Powiatu w Gryfinie  

z dnia 24 stycznia 2019 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Gryfińskiego na 2019 r., 

została podjęta jednogłośnie (imienny wykaz głosowania radnych nad projektem uchwały 

Rady Powiatu w Gryfinie zmieniającym uchwałę nr IV/30/2019 Rady Powiatu w Gryfinie  

z dnia 24 stycznia 2019 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Gryfińskiego na 2019 r. 

stanowi zał. nr 13). 

 

X. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego (druk nr 6/VIII); 

 
Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski poprosił o stanowiska 

komisji (zał. nr 12), następnie otworzył i zamknął dyskusję. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski następnie w obecności  

15 Radnych zarządził głosowanie: 

za - 15,  

przeciw - 0,  

wstrzymało się - 0,  

Uchwała nr VIII/58/2019 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego, została podjęta 

jednogłośnie (imienny wykaz głosowania radnych nad projektem uchwały Rady Powiatu  

w Gryfinie w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego stanowi zał. nr 13). 

 

XI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie zmieniający uchwałę w sprawie 

uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Gryfińskiego  

na lata 2019-2039 (druk nr 7/VIII); 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski poprosił o stanowiska 

komisji (zał. nr 12), następnie otworzył i zamknął dyskusję. 
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Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski następnie w obecności  

15 Radnych zarządził głosowanie: 

za - 15,  

przeciw - 0,  

wstrzymało się - 0,  

Uchwała nr VIII/59/2019 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2019-2039, została podjęta jednogłośnie 

(imienny wykaz głosowania radnych nad projektem uchwały Rady Powiatu  

w Gryfinie zmieniającym uchwałę w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2019-2039 stanowi zał. nr 13). 

 
XII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie odwołania Skarbnika 

Powiatu Gryfińskiego (druk nr 8/VIII); 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski poprosił o stanowiska 

komisji (zał. nr 12), następnie otworzył i zamknął dyskusję. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski następnie w obecności  

15 Radnych zarządził głosowanie: 

za - 13,  

przeciw - 1,  

wstrzymało się - 1,  

Uchwała nr VIII/60/2019 w sprawie odwołania Skarbnika Powiatu Gryfińskiego, została 

podjęta większością głosów (imienny wykaz głosowania radnych nad projektem uchwały 

Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie odwołania Skarbnika Powiatu Gryfińskiego stanowi  

zał. nr 13). 

 

XIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie powołania Skarbnika 

Powiatu Gryfińskiego (druk nr 9/VIII); 

 
Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski poprosił o stanowiska 

komisji (zał. nr 12), następnie otworzył dyskusję. 
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Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że niestety nie mógł uczestniczyć w pracach 

komisji, w związku z tym, zapytał powoływaną na stanowisko Skarbnika Powiatu Panią 

Jolantę Staruk o doświadczenie, wykształcenie, kursy oraz zainteresowania. 

 

Główna Księgowa Jolanta Staruk powiedziała, że ma wyższe wyksztalcenie ekonomiczne. 

Ukończyła finanse i bankowość na Uniwersytecie Szczecińskim. Praca zawodowa 

przebiegała cały czas w dziedzinie finansów. Na samym początku pracowała, jako księgowa 

w sanatorium neuropsychiatrii, później w Pomorskim Banku Kredytowym, który w ramach 

reorganizacji przechodził w Bank PKO S.A. Pracę zawodową w Banku PKO S.A skończyła 

w 2002 roku, następnie 31 grudnia 2012 roku została powołana na stanowisko Skarbnika 

Miasta i Gminy Gryfino. Jako Skarbnik pracowała przez 13 lat. Ostatnią pracą było 

stanowisko Skarbnika Gminy Trzcińsko-Zdrój do 10 maja 2019 roku. Umowa została 

zakończona na podstawie porozumienia stron. Obecnie jest zatrudniona przez Starostwo 

Powiatowe w Gryfinie na stanowisku Główna Księgowa. Dodała, że cała praca zawodowa  

opiera się o finanse, zarówno finanse samorządów, jak również są jej znane finanse banku, 

analizy finansowe. W Banku PKO S.A Pani Jolanta Staruk dokonywała analiz kredytowych, 

finansowych, udzielała kredytów zarówno małym podmiotom jak i bardzo dużym. 

Sprawowała nadzór nad całym wydziałem kredytów, następnie nad wydziałem sprzedaży,  

ze względu na zmianę zasad funkcjonowania banku.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski następnie w obecności  

15 Radnych zarządził głosowanie: 

za - 15,  

przeciw - 0,  

wstrzymało się - 0,  

Uchwała nr VIII/61/2019 w sprawie powołania Skarbnika Powiatu Gryfińskiego, została 

podjęta jednogłośnie (imienny wykaz głosowania radnych nad projektem uchwały Rady 

Powiatu w Gryfinie w sprawie powołania Skarbnika Powiatu Gryfińskiego stanowi  

zał. nr 13). 

 

XIV. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski powiedział, że Radni 

otrzymali odpowiedzi na: 



 25 

1. Interpelację nr 28/19 radnego Zbigniewa Szmaji - zał. nr 15, 

2. Interpelację nr 29/19 radnego Wojciecha Długoborskiego - zał. nr 16, 

3. Interpelacje nr 30-31/19 radnego Pawła Wróbla - zał. nr 17. 

 

XV. Sprawy różne, informacje, wolne wnioski. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski przypomniał, że jeżeli Radni 

planują odbyć dyżur w innym miejscu niż budynek Starostwa Powiatowego w Gryfinie,  

to koordynacja miejsc, gdzie maja się odbywać dyżury należy do Radnych. Nie robi tego 

Biuro Obsługi Rady. 

 

Radny Wojciech Długoborski powiedział, że dnia 27 maja 2019 roku, jak co roku 

obchodziliśmy Dzień Samorządu Terytorialnego i Dzień Pracownika Samorządowego. Radny 

dodał, że warto zauważyć i należy to podkreślić, że Radny Tomasz Mirakowski podczas 

spotkania w pałacu Belwederskim w Warszawie, z rąk Prezydenta Rzeczypospolitej Polski 

został wyróżniony wysokim odznaczeniem państwowym, Złotym Krzyżem Zasługi. Warto 

pogratulować tego wyróżnienia. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski powiedział, że Radni 

otrzymali w wykazie pism przekazanym w materiałach sesyjnych: 

1. Uchwała Nr CLXIV.308.2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Szczecinie z dnia 30 kwietnia 2019 r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez 

Przewodniczącego Zarządy Powiatu Gryfińskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Powiatu Gryfińskiego za 2018 r. wraz z informacją o stanie mienia komunalnego -   

zał. nr 18. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski dodał, że za pośrednictwem 

Wojewody Zachodniopomorskiego wpłynęła anonimowa skarga na Dyrektora Domu Pomocy 

Społecznej w Nowym Czarnowie. Jednak, posiłkując się opinią prawną, powiedział,  

że niestety tego typu skargi, nie podlegają rozpatrywaniu. Następnie zapowiedział, że kolejna  

IX sesja Rady Powiatu w Gryfinie odbędzie się 18 czerwca 2019r. 
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Na VIII sesji Rady Powiatu w Gryfinie w dniu 29 maja 2019 roku, Radni otrzymali Raport  

o stanie Powiatu Gryfińskiego w 2018 roku, pokwitowanie odebrania raportu przez Radnych 

stanowi zał. nr 19. Nieobecni Radni otrzymali go drogą elektroniczną. 

 

IV. Zakończenie posiedzenia. 
   

O godz. 17:30 Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski wobec 

wyczerpania porządku obrad zamknął VIII sesję Rady Powiatu w Gryfinie. 

 

 

Protokół sporządziła: 
 

 

Barbara Stachoń 

  

 

 Przewodniczący Rady  

 

 Roman Michalski 


